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Jaarverslag 2021 Participatieraad Haaksbergen 
 
Inleiding 
Evenals in 2020 hadden we ook in 2021 te maken met Coronamaatregelen. Gelukkig konden we toch nog zes 
keer fysiek vergaderen. Verder overlegden we via de mail en WhatsApp. In 2021 speelde ziekte van twee leden 
ook een rol waardoor we niet voltallig aanwezig konden zijn. Helaas heeft Joop Jansen moeten besluiten om 
medische redenen zijn lidmaatschap op te zeggen. We zullen zijn inbreng missen!  
 
Adviezen 
In totaal brachten wij acht adviezen uit. 
 

1. Beleidsregels Tijdelijke Ondersteuning Noodzakelijke Kosten (TONK) 
In februari adviseerden we over de Beleidsregels Tijdelijke Ondersteuning Noodzakelijke Kosten (TONK). Het 
ging hierbij niet om een inkomensondersteunende regeling, maar om een vergoeding – gebonden aan een 
maximum - voor daadwerkelijke noodzakelijke kosten met betrekking tot woonlasten. We realiseerden ons dat 
ook deze steun vanwege de coronacrisis niet geheel toereikend zou zijn. We vroegen vooral aandacht voor het 
duidelijk aangeven welke vermogensgrenzen werden gehanteerd. Ook om te laten weten dat ondernemers 
hiervoor in aanmerking kunnen komen. Later werd bekend dat er weinig gebruik gemaakt werd van deze 
regeling; 
 

2. Evaluatie Armoedebeleidsplan 2016 - 2019 
April 2021 leverden wij op verzoek een bijdrage aan de evaluatie van het Armoedebeleidsplan 2016 – 2019. Het 
zou te ver voeren alle onderwerpen van deze uitgebreide evaluatie te vermelden. Wij legden vooral de nadruk 
op Integraal beleid, het belang van arbeidstoeleiding, scholing en zinvolle dagbesteding. Het is belangrijk om te 
weten hoe groot de groepen inwoners zijn, die recht hebben op financiële ondersteuning. Wij vroegen vooral 
ook voor aandacht voor de positie van kwetsbare groepen: kinderen, kwetsbare ouderen, chronisch zieken en 
gehandicapten. En heel belangrijk: geef openheid over de beleidsruimte die de gemeente heeft en de keuzes 
die worden gemaakt.  
 

3. Ontwerp Verordening individuele Inkomenstoeslag 
In april werden we gevraagd te adviseren over het Advies Ontwerp Verordening individuele inkomenstoeslag 
en ontwerp Beleidsregels individuele inkomenstoeslag. De individuele inkomenstoeslag is een jaarlijkse 
bijdrage voor mensen die ook met ondersteuning niet in staat zijn om een deel van hun eigen inkomen te 
verdienen. Door een andere indeling kwamen er meer mensen dan in andere jaren in aanmerking voor deze 
toeslag. Aanvankelijk besloot het college iedereen een lagere toeslag te geven. Daarover hebben we negatief 
geadviseerd. De gemeenteraad nam dit advies over en gelukkig heeft het college daarna kunnen besluiten voor 
de grotere groep inwoners de hoogte van toelage niet te verlagen. In nagenoeg alle 14 Twentse gemeenten is 
de hoogte van de individuele inkomenstoeslag behoorlijk vergelijkbaar.   
 

4. Advies Beleidsregels giften 
In juli werd ons verzocht te reageren op het Advies Beleidsregels giften Haaksbergen. Landelijk was er al veel 
aandacht voor de vraag tot welk bedrag iemand met een uitkering  aan giften zou mogen ontvangen. Het 
voorgestelde beleid was niet op alle punten even duidelijk. Vandaar dat we er vragen over hebben gesteld. Het 
beleid sluit aan bij een motie vanuit de Tweede Kamer waarin is verzocht voor mensen in de bijstand € 1200,00 
per kalenderjaar als gift vrij te stellen. Wij hebben verzocht om betrokken inwoners goed voor te lichten. In ons 
advies hebben wij ervoor gepleit om ongeacht de herkomst van de goederen ten behoeve van kinderen deze 
niet in het toegestane bedrag mee te tellen. 
 

5. Ontwerp Verordening minimabeleid Haaksbergen 
In oktober adviseerden wij over het Ontwerp Verordening minimabeleid Haaksbergen.  Dit werd gevraagd met 
betrekking tot een zestal wijzigingen. Het ging onder andere over aanpassingen vanuit de uitvoering en 
wijzigingen als correcties op onjuistheden. Er wordt gewerkt aan een nieuw beleidsplan sociaal domein 
waardoor er een algehele herziening van deze verordening plaatsvindt. We zullen blijven benadrukken er actief 
voor te zorgen dat mensen / gezinnen met een minimuminkomen zoveel mogelijk gebruik kunnen maken van 
alle mogelijkheden die er zijn.  
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6. Subsidieregeling Z-route Inburgering 
Eind september werd ons gevraagd te adviseren over de Subsidieregeling Z- route Inburgering sub regio 
Midden Twente. Het gaat hier om de groep meest kwetsbare inburgeraars zinvolle trajecten aan te bieden. 
Vooral het uitgangspunt: (taal)leren door doen, sprak ons zeer aan. Taalleren gecombineerd met activiteiten 
kan zeer stimulerend werken. We zijn erg benieuwd hoe, ook met kleine aantallen deelnemers, de plaatselijke 
invulling in met name de kleinere gemeenten zoals Haaksbergen, kan worden gerealiseerd. Hopelijk in 
samenwerking met plaatselijke organisaties!  
  

7. Beleidsregels terug- en invordering bedrijfskapitaal Tozo Haaksbergen 
In december adviseerden wij over Beleidsregels terug- en invordering bedrijfskapitaal Tozo Haaksbergen. Dit is 
onderdeel van de ‘Tijdelijke overbruggingsregeling zelfstandig ondernemers’ (Tozo). We konden positief 
adviseren over model beleidsregels die ontstonden door gezamenlijk overleg tussen gemeenten, Divosa, VNG 
en het ministerie SZW. Uniform beleid en draagvlak zijn cruciaal. Volgens ons ontstond voldoende ruimte voor 
het beoordelen van individuele situaties en beleidsruimte voor de gemeente(n) zelf.   
 

8. Advies Regiovisie Jeugdhulp Twente 
In december werd aandacht gevraagd voor het Advies Regiovisie Jeugdhulp Twente. In alle 14 Twentse 
gemeenten werd dit onderwerp op de agenda gezet. Januari 2022 zullen alle gemeenteraden dit vaststellen. Bij 
de opstelling van deze Regiovisie zijn vanuit alle gemeenten diverse groeperingen betrokken en uiteindelijk 
werden er acht uitgangspunten als Leidende Principes  geformuleerd. In de toekomst zullen deze concreet 
worden uitgewerkt. De uitgangspunten zijn ambitieus! “De jeugdige in zijn / haar omgeving staat centraal” 
wordt als eerste en belangrijkste item genoemd. Wat ons betreft moet dat in alle overige uitgangspunten 
steeds voorop staan. In ons advies benadrukten wij vooral het belang van goed onderzoek vanuit de jeugdige 
en zijn / haar omgeving en met de jeugdige zelf na te gaan wat er zo simpel en zo snel mogelijk binnen 
Haaksbergen kan worden gedaan. De Regiovisie zou aanleiding moeten zijn om na te gaan of we in 
Haaksbergen de hulpverlening goed op orde hebben en wat er nog gerealiseerd zou moeten worden. Uiteraard 
moet er lokaal, regionaal en landelijk veel gebeuren om de specialistische jeugdzorg ingrijpend te verbeteren. 
Het is in dit verband verrassend ambitieus om in deze Regiovisie te lezen dat wachtlijsten tot de verledentijd 
behoren. Helaas is de werkelijkheid schrijnend anders.   
 
Contacten / onderwerpen 
 
Sociaal steunpakket 2021 
We werden eind april op de hoogte gesteld van het “Sociaal steunpakket 2021”. Een gedeelte zou bestemd zijn 
voor initiatieven ter bestrijding van” Eenzaamheid ouderen” En het overige steunpakket voor jeugd en 
kwetsbare groepen. Diverse partijen overlegden over de inzet van deze middelen. Wij worden eventueel nog 
gevraagd te adviseren. 
 
Pilot kamerbewoning 
Ter informatie namen we kennis van een projectplan voor de pilot kamerbewoning voor jongeren. Doel: 
jongeren uit hun huidige (woon)situatie te halen om te gaan werken aan herstel en zelfstandigheid te 
bevorderen. Het organiseren van de pilot betekent geen beleidswijziging. Er komt geen vraag voor een advies. 
We worden op de hoogte gehouden van de eerste ervaringen, eind 2021 of 2022. 
 
Verordening Participatieraad 
In overleg met het college worden wijzigingen voorgesteld met betrekking tot de “Verordening Participatieraad 
Haaksbergen”. Daaraan voorafgaand ging Wethouder Peppelman met ons in gesprek over de wijze waarop de 
Participatieraad bij beleidsontwikkelingen wordt betrokken.  
 
Grip op het Sociaal Domein 
Wij werden voorgelicht over het  traject “Grip op het Sociaal Domein”. De bedoeling van dit project is meer 
inzicht te krijgen in aard en omvang van de taken binnen dit domein, de vragen die worden gesteld en 
uiteraard ook de kosten die dit met zich meebrengt.  
  
Wassen en Strijken (WaST) 
Wij werden op de hoogte gebracht van de ontwikkelingen van de Algemene voorziening Wassen en Strijken. 
(WaST) Na een trage start is het aantal gebruikers verder uitgebreid. Er werd onderzoek gedaan onder 96 
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nieuwe Wmo-cliënten. Ongeveer de helft van de ondervraagden reageerde op de vragenlijst. De gegevens 
worden nog verwerkt en er volgen nieuwe acties om de WaST te promoten. Het is duidelijk dat de WaST ook 
zelf naar alternatieven zoekt.  
 
Dagbesteding 
We hebben informatie ontvangen over Algemene voorzieningen dagbesteding in “Ontmoetingspark de 
Greune” en een samenwerking met Livio in “de Bouwmeester”. Mooie samenwerking tussen bedrijven, 
(sport)clubs, fysiotherapie, Aveleijn, professionals en vrijwilligers!  
 
Coördinator externe verwijzers 
We namen kennis van het werken met een coördinator externe verwijzers. Hiermee wordt de vraag 
beantwoord of aangeboden hulp via een externe verwijzer ook werkelijk de best passende zorg is. Op 
deskundige wijze wordt namens de gemeente het gesprek aangegaan over indicaties voordat er definitieve 
besluiten genomen worden. Uiteraard zal dit proces worden geëvalueerd. 
 
Noaberpoort  
De Participatieraad zal op verzoek worden geïnformeerd over de resultaten van de veranderde bedrijfsvoering 
van de Noaberpoort. De Noaberpoort werd opgedeeld in twee teams: Team Jeugd  & Onderwijs en een Team 
Zorg. Voortaan vallen alle activiteiten binnen één van deze teams waarbinnen alle onderdelen samenwerken. 
Voor de cliënten zal het beeld dat zij hebben / hadden van de Noaberpoort in principe niet veranderen.  
 
Bijscholing 
Zoals ieder jaar krijgen vrijwilligers, professionals en ook de leden van de Participatieraad de gelegenheid zich 
te laten bijscholen in het kader van “Wijzigingen in het sociaal domein”. Dit jaar was dit voor iedere 
belangstellende via ZOOM te volgen.  
 
Geldmaat 
Op verschillende momenten heeft één van de leden zich op de hoogte gesteld van de (on)mogelijkheden van 
de nieuw geïnstalleerde Geldmaat nadat de Rabobank definitief werd gesloten. De hulp die men kon krijgen 
viel hierdoor weg. Corona gooide ook hier roet in het eten, onder andere vanwege sluiting van Boek & Buro. 
 
Nieuw Beleidsplan Sociaal Domein 
In oktober vond een bijeenkomst met ambtenaren en de Participatieraad plaats over het Nieuwe Beleidsplan 
Sociaal Domein. Er is gebrainstormd over de leidende principes. 
 
Beschermd wonen 
Het onderwerp “Beschermd wonen” is uitgebreid besproken. We vragen vooral aandacht voor het proces 
waarbij alle partijen tijdig moeten worden betrokken. Het uitgangspunt moet zijn om in een vroeg stadium 
duidelijke en eerlijke voorlichting te geven. Hier zien we ook een taak voor de  wijk GGD’ers die in Haaksbergen 
actief zijn. Indien nodig worden ook wij tijdig gevraagd te adviseren. 

 
 
 

 
 


